
Zpráva o činnosti staršovstva a správě sboru za rok 2022 

 

Milí bratři a sestry, 

v čele každého sboru stojí staršovstvo, které se pravidelně schází a probírá věci okolo chodu sboru. Ať už to 

jsou věci církevní, správní nebo hospodářské. 

Mnohé z toho ve své zprávě zmínil nebo zmíní bratr farář a Michal Soukup. 

Z toho, co staršovstvo během minulého roku projednávalo, vyberu jen pár věcí. 

 Projednávali jsme změny církevního zřízení, návrh nového rozložení seniorátů, zjišťovali jsme, zda 

nám památkáři dovolí instalovat v areálu fotovoltaickou elektrárnu. 

 Připravovali jsme rozpočet, rozhodovali o investicích, žádali o dotace, obstarávali revize, 

aktualizovali kartotéku, vedli pokladnu a účetnictví, připravovali slavnost M. J. Husa nebo Noc 

kostelů. 

 Schvalovali jsme prodloužení kostelnické smlouvy. 

  Připravovali jsme opakovanou volbu faráře. 

 Projednávali jsme křty dětí i dospělých, ale také výstupy ze sboru či z církve. 

 Zabývali jsme se špatně odvedenou prací firmy, která pokládala odvodňovací žlab na kostelnické 

zahradě. 

 Řešili jsme velký nárůst cen elektriky a zvláště plynu. Zálohy na energie nyní platíme 30.000 Kč za 

měsíc. Rozhodli jsme se přes zimní období přesunout bohoslužby do školy. 

 Sborové prostory i nadále pronajímáme – ať už pravidelným nájemcům (apoštolská církev) nebo 

příležitostným nájemcům (tábor Veselé vědy, rodinné akce, koncerty atd.) Cena pronájmu je 

2.000 Kč za den. 

 Začali jsme zpívat z nového zpěvníku, mnozí z vás se na zakoupení zpěvníků pro sbor finančně 

podíleli. Děkujeme. 

 Staršovstvo v březnu 2022 nabídlo sborové prostory k ubytování uprchlíků z Ukrajiny. Těmi 

největšími a nejbližšími pomocníky se pro ně stala rodina Pešoutová a Eva Provazníková. Děkujeme. 

 Organizace schůzek střední generace se ujala Maruška Soukupová a starší generace Hanka 

Krejčíková. Programy si připravují samotní účastníci. Všem vám děkujeme. 

 Děkuji těm, kdo organizují společné sborové akce – výlety, přespávání dětí na faře, sborové dny, 

pobyty v Herlíkovicích, Janských Lázních atd. 

 Děkuji těm, kdo hrají na varhany a housle, učí děti v nedělní škole, promluví s těmi, kdo přijdou na 

naše shromáždění jako hosté. 

 Děkuji všem, kteří na provoz sboru přispíváte salárem a jinými dary. 

 Obdivuji všechny, kteří chodí na brigády nebo připravují pohoštění na sborové akce. 

 Líbí se mně potěšující práce Jany Jeníkové, která členům sboru ve věku nad 45 let připravuje milá 

narozeninová přání 

 Těší mě, že na sebe navzájem myslíte, telefonujete si, modlíte se za sebe navzájem, píšete náměty 

k modlitbám do knihy přímluvných modliteb. 

 

Bratru faráři děkuji za jeho pětiletou bohoslužebnou, katechetickou, pastorační, správní i hospodářskou a 

stavební činnost.  Jeho rodině děkuji za otevřenou faru, přátelskou atmosféru a pohostinnost. Děkujeme 

vám, že jste naše pozvání před pěti lety přijali a stali se součástí našeho sboru v Lysé nad Labem. A tak 

bratři „milujme se navzájem bratrskou láskou, v úctě dávejme přednost jeden druhému.“ Řím 12,10 

Pán Bůh nám všem žehnej. 
 

V Lysé nad Labem, 26. 3. 2023, Dagmar Férová, kurátorka  


